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General Terms and Conditions

The RAEM diploma was established in 1972 to honor the memory of the outstanding 
shortwave operator, famous polar explorer, and radio operator, Dr. Ernst Teodorovich 
Krenkel (December 24, 1903 – December 9, 1971), the first chairman of the USSR Radio 
Sports Federation, Doctor of Geographical Sciences, and Hero of the Soviet Union.

QSOs on any HF band, starting from December 10, 1971, in CW mode only, are eligible for 
the award.

QSOs made by the owner of the radio station with all previously issued permanent callsigns 
are valid if the QSOs were made from the territory of their own country.

The diploma is issued only in paper form. To obtain the diploma, you need to earn 68 points, 
based on the years of Ernst Krenkel's life.

Points are awarded as follows:

• QSO with the RAEM callsign (during the international RAEM contest on the last 
weekend of December) – 15 points

• QSO with drifting stations and expeditions to Russian polar islands – 10 points
• QSO with Russian polar stations (above the Arctic Circle), including Antarctica – 

5 points
• QSO with special stations dedicated to E. Krenkel (e.g., R110RAEM in 2013, 

R115RAEM in 2018, RAEM in 2003) – 1 point 

Repeats are allowed on different bands.

Under the same conditions, you can earn the RAEM plaque. To obtain the plaque, you need 
to earn 100 points.

Additionally, SWLs can receive the diploma and plaque. Points are awarded for 2-way SWL 
according to the terms of the diploma.
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РУССКИЙ 
 
Основные условия

Диплом RAEM был учрежден в 1972 году в память о выдающемся 
коротковолновике, известном полярном исследователе и радисте, первом 
председателе Федерации радиоспорта СССР, докторе географических наук, 
Герое Советского Союза Эрнсте Теодоровиче Кренкеле (24 декабря 1903 — 
9 декабря 1971).

В зачет идут радиосвязи, установленные на любом КВ диапазоне, начиная с 
10 декабря 1971 года, только телеграф (CW).

Засчитываются QSO, проведенные владельцем радиостанции всеми ранее 
выданными ему постоянными позывными, если QSO были проведены с 
территории Российской Федерации (для радиолюбителей других стран — с 
территории своей страны).

Диплом выдается только в бумажном виде. Для получения диплома 
необходимо набрать 68 очков, по годам жизни Эрнста Кренкеля.

Очки начисляются следующим образом:

• За связи с позывным RAEM (во время международных соревнований 
RAEM) - 15 очков.

• За связи с дрейфующими станциями и экспедициями на российские 
полярные острова - 10 очков.

• За связи с российскими заполярными (выше северного Полярного 
Круга) станциями, в том числе с Антарктидой - 5 очков.

• За связи со специальными станциями, посвященными Э. Кренкелю 
(R*110RAEM в 2013 году, R115RAEM в 2018 году, R*AEM в 2003 году) -
 1 очко.

Повторы разрешены на разных диапазонах.

По аналогичным условиям можно получить плакетку RAEM. Для получения 
плакетки необходимо набрать 100 очков.

Также диплом и плакетку могут получить наблюдатели. Очки начисляются 
за двухсторонние наблюдения по условиям диплома.


